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P r o t o k ó l  Nr XVIII/16 
z sesji rady Gminy Skoroszyce  

z 29 kwietnia 2016 r. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 13 
radnych (Nieobecną była radna Anna Słowiak i radny Krzysztof Jagusz) otworzył 
sesję, przywitał wszystkich zebranych i przedstawił porządek obrad, do którego nie 
wniesiono uwag i zatwierdzono w następującej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok. 
7. Sprawozdanie z działalności Zakładu Oczyszczania i Wodociągów za 2015 rok. 
8. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury Gminy Skoroszyce w 2015 roku. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Skoroszyce oraz obowiązujących 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego na terenie Gminy 
Skoroszyce. 

10. Ocena zasobów pomocy społecznej w 2016 roku. 
16. Odpowiedzi na interpelacje. 
17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie sesji. 

 

Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za” bez 
odczytywania. 
 
Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e  r a d n y c h: 
 
 
Radna Kalisz -  1) mieszkańcy ulicy Nyskiej mają problem z przejściem przez ulicę, 
ponieważ jadą duże samochody, a TIR-y  nie zwalniają na drodze, nawet 
przejeżdżają przez wysepkę, a budynki przy drodze trzęsą się.  Proszą                   
o zamontowanie spowalniaczy. 
2) – mieszkańcy osiedla w Skoroszycach proszą o oświetlenie na odcinku drogi od 
osiedla do kościoła. Z drogi korzysta wielu mieszkańców, oświetlenie jest jak 
najbardziej wskazane. 
 
Radny Filas – p. Koszyk, która ma pawilon handlowy w Chróścinie zgłasza sprawę 
oświetlenia na ul. Działkowej w Skoroszycach.  Mieszkańcy starają się od dawna      
o oświetlenie, chodzi o jedną lampę, na odcinku tej drogi.  
Pani Koszyk przez wiele lat jest przedsiębiorcą w gminie i płaci podatki do gminy, 
więc oczekuje załatwienia sprawy. 
 



 2 

Radna Klimas – 1) zgłasza ponownie do remontu drogę powiatową na odcinku ze 
Skoroszyc do Czarnolasu, jest coraz więcej dziur w drodze, 
2) od dwóch tygodni drogowcy wycinają krzaki przy drodze powiatowej, gałęzie 
układają na rowie, mniejsze gałęzie podczas wiatru fruwają po całej drodze            
i stwarzają niebezpieczeństwo. Prosi o interwencję, 
3) mieszkańcy osiedla w Czarnolesie pytają, czy zostały poczynione jakieś kroki       
w sprawie ich drogi  ? 
 
p. Wójt – odpowiedzieliśmy mieszkańcom na piśmie. 
Radny Winnik – zgłasza również do remontu drogę powiatową do Mroczkowej, jak 
również wycięcie krzaków. 
 
Radna Gmyr -  przedłożyła mapę z zaznaczonymi drogami osiedlowymi, które 
wymagają natychmiastowej naprawy, najlepiej betonem. Mieszkańcy nie mogą 
swobodnie się po niej poruszać, a chodzi również o wózek inwalidzki. 
 
Radny Rzepka – w Chróścinie po wykonaniu wodociągu do cmentarza, zostały 
wyrwane i przesunięte słupki graniczne, właścicielka gruntów prosi o przywrócenie 
poprzedniego stanu. 
 
Radna Rogalińska – mieszkańcy ulicy Parkowej proszą o chodnik przy ich posesjach, 
bo nie mogą się swobodnie poruszać po drodze, po tym jak zostały wykonane 
przepusty. 
 
Radny Bryła – nadal zatkana jest kanalizacja burzowa na ulicy Dolnej do parku. 
Gromadzi się woda, nie można tamtędy przejść. 
 
Radny Sokołowski – co dalej z umieszczeniem wiatki w parku w Skoroszycach, 
wiem, że sprawa utknęła u Konserwatora Zabytków, z tego względu sprawa 
przeszła na rok obecny, czy wiadomo coś więcej?. 
 
Ad 4 
 
Informacja p. Wójt z działalności za okres od 01.04.2016 r. do 29.04.2016 r. 
 
Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Radni, Sołtysi, Pracownicy 
Samorządowi, przedstawiam Państwu sprawozdanie z pracy w okresie od 
ostatniej sesji. 
 
1.04.2014r 
 
Samodzielny Wydział Poszukiwań IPN prof. Szwagrzyka na terenie byłego lotniska    
w Starym Grodkowie dokonał odkrycia szczątków żołnierzy Narodowych Sił 
Zbrojnych oddziału Henryka Flane ps. Bartek zamordowanych w 1946 r. 
W dniu 1 kwietnia 2016 r. w kościele  pw. Michała Archanioła w Chróścinie została 
odprawiona msza św. za pomordowanych. Uczestniczyli w niej zaproszeni na 
uroczystość przedstawiciele władz samorządowych z terenów Podbeskidzia             
z Wójtem Węgierskiej Górki, rodziny poległych, liczne poczty sztandarowe oraz 
mieszkańcy Starego Grodkowa i Chróściny. Wraz z Komendantem Gminnym OSP        
i strażakami z Chróściny. Miałam zaszczyt reprezentować naszą gminę. Po mszy 
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nastąpił przejazd na teren lotniska, gdzie nadal prowadzone są prace 
ekshumacyjne. Ksiądz proboszcz Marek Ruczaj dokonał poświęcenia mogił Żołnierzy 
Wyklętych. 
 
06.04.2016 r. 
 
Wystąpiłam do Urzędu Marszałkowskiego z prośbą o współfinansowanie i objęcie 
honorowym patronatem Marszałka p. Andrzeja Bułę imprezy plenerowej, którą 
planujemy w dniach 16-17 lipca br. w Skoroszycach pod nazwą „Folklor góralski” - 
Spotkanie Integracyjne Opolskich Górali. Współfinansowania podjął się także 
Starosta Nyski p. Czesław Biłobran, spotkanie w tej sprawie odbyło się 26 kwietnia. 
 
11.04.2016 r. 
 
Została zawarta umowa sprzedaży działki w m. Pniewie na mocy aktu notarialnego. 
 
12.04.2016 r. 
 

• Odbyło się posiedzenie Związku Gmin Śląska Opolskiego, na którym 
przedstawiono m.in. informację na temat stanu przygotowań do 
przeprowadzenia wspólnego postępowania na sprzedaż energii elektrycznej 
w 2017 roku odbiorcom końcowym V grupy zakupowej Związku Gmin Śląska 
Opolskiego. Zawarcie umowy generalnej – koniec czerwca. We wspólnym, 
postępowaniu ostatecznie bierze udział 38 gmin, całkowity wolumen 
zapotrzebowania to poziom 56 919 654 kWh. 

• W Zespole Szkół w Skoroszycach obchodzono „Dzień Języka Angielskiego”, 
gminę reprezentował p. zastępca Wójta Bernard Rudkowski. 

• W Nyskim Domu Kultury odbyło się spotkanie podsumowujące Partnerstwo 
Nyskie 2020. 

 
13.04.2016 r. 
 
Starosta Nyski zwołał posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, 
którego tematem było przedstawienie i przyjęcie planu pracy Powiatowego Zespołu 
Zarządzania Kryzysowego i przygotowanie powiatu nyskiego do zagrożenia 
powodziowego. 
 
17.04.2016 r. 
 
Za zaproszenie Księdza Proboszcza Marka Ruczaja uczestniczyłam we mszy św.      
w kościele parafialnym w Chróścinie, która uświęcała 1050 rocznicę przyjęcia przez 
Mieszka I chrztu Polski. 
 
19.04.2016 r. 
 
Spotkałam się z dyrektorem Zakładu Karnego w Nysie p.  pułkownikiem Mirosławem  
Rasławskim. 
 
20.04.2016 r. 
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• Uczestniczyłam w walnym zgromadzeniu Stowarzyszenia Subregionu 
Południowego, na którym przyjęto kalendarium prac stowarzyszenia do 
czerwca 2016 r., określono zakres  działalności biura stowarzyszenia 
(organizacja spotkań, szkoleń i konferencji wynikających z bieżącej pracy 
stowarzyszenia, koordynacja działań komórek i jednostek organizacyjnych 
(gmin, starostw), przygotowywanie sprawozdań, analiz, raportów, udział    
w pracach wynikających z pracy zarządu, stowarzyszenia). 

• Odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej. 
• Spotkałam się z wykonawcą, naprawiającym oświetlenie przystanków 

autobusowych w Makowicach, przedstawicielem  p. Osipem firmy Omega. 
Nastąpi zmian opraw na ledową oraz zmiana zasilania – akumulatory. 

 
21.04.2016 r. 
 
Odbyła się Komisja Oświaty… 
 
22.04.2016 r. 
 

• Odbyło się posiedzenie Komisji Rolnej. 
• Uczestniczyłam wraz z Przewodniczącym Rady Gminy p. Henrykiem 

Sokołowskim w spotkaniu Radnych Województwa Opolskiego i Zarządu 
Województwa Opolskiego z Samorządowcami Powiatu Nyskiego. Spotkanie 
poświęcone było omówieniem tematów związanych z gospodarką widną, 
ochroną krajobrazu, funkcjonowaniem Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej w powiecie nyskim. 

 
23.04.2016 r. 
 
W godzinach nocnych Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad realizowała 
przegląd oświetlenia. W naszej gminie sprawa dotyczy Sidziny. Spotkałam się z 
pracownikami w terenie (przedstawiciel – p. Danuta Krajewska). Z przeglądu 
wynika, że przejście dla pieszych nie jest należycie oświetlone. Wnioskują o 
modernizację oświetlenia na koszt gminy. 
 
26.04.2016 r. 
 
Spotkałam się z p. Starostą Nyskim p. Czesławem Biłobranem w sprawie dróg 
powiatowych, Skorpalu, imprezy góralskiej. (patrz wpis z 6.04.20167 r.) 
 
28.04.2016 r. 
 
Odbyła się konferencja dyrektorów placówek oświatowych z terenu gminy. 
Dotyczyła organizacji nowego roku szkolnego.  
 
 
Dziękuję Państwu za współpracę i wszelkie wsparcie. 
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W sprawie spotkania w Nysie z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego             
i Sejmiku Województwa Opolskiego wypowiedział się przewodniczący Rady Gminy 
p. Henryk Sokołowski, który wziął również udział w tym spotkaniu. 
 
Powiedział, że po tym spotkaniu odniósł  wrażenie, iż władze Gminy Nysa nie 
współpracują z władzami Województwa Opolskiego,  kontakty bardziej oparte są na 
sporach, kto jest ważniejszy  i udowadnianiu czegoś, zamiast konstruktywnego 
wspólnego  działania, a rzecz dotyczy Strefy Radzikowickiej (Część Wałbrzyskiej 
Strefy Specjalnej, 
 
p. Wójt – jeżeli chodzi o nasze tereny inwestycyjne, to czynimy starania, aby   
włączyć do strefy wałbrzyskiej teren gminy, działka za byłym złomem. Władze 
Gminy Nysa  starają się, aby  włączyć tereny o powierzchni 152 ha, głównie tereny  
obok Goświnowic  i Radzikowic.   Chodzi o pozyskanie środków na  uzbrojenie 
terenów. 
Temat włączenia terenów do strefy wałbrzyskiej, to jest trudna   i żmudna 
procedura, są też  różne opory z różnych stron, ale my  posuwamy się nadal, bo nie 
jest to sprawa niemożliwa. 
Ad 5 
 
Nie było pytań do projektu zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Projekt 
uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach i pozytywnie 
zaopiniowany.  
Wobec powyższego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie, został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XVIII/127/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej. 
 
Ad 6 
 
Przewodniczący powiedział, że ma dwa projekty uchwał w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej, pierwszy to ten, który był omawiany na wszystkich komisjach, a  drugi 
to ten, do którego wprowadzono dodatkowo kwotę dotacji  na wypłatę akcyzy.  
 
z-ca Wójta p. Rudkowski – tak naprawdę, to projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2016 r. jest tylko jeden, ten, który zawiera kwotę dotacji 
na wypłatę akcyzy rolnikom w gminie, natomiast wniosek  Komisji Rolnej zostanie 
przekazany do omówienia na miesiąc maj br. Będą dodatkowe środki na zadania, w 
tym na zakup koparki do Zakładu Oczyszczania   i Wodociągów. 
 
Radny Filas – Komisja Budżetowa była przeciwna dwóm zadaniom z projektu 
uchwały, było to zazielenienie i ogrodzenie pomnika w Skoroszycach. Uważamy, że  
40 000 zł to dużo. W Skoroszycach są na pewno inne potrzeby, choćby to 
oświetlenie, które zgłaszałem na ul. Działkowej. Wydawanie takich pieniędzy to 
fanaberie władzy, takież same jak zakup światełek do urzędu i fajerwerków. 
Wydawajmy środki publiczne rozsądnie, a nie na głupoty, ale na drogi, świetlice, 
oświetlenie uliczne. Jest to moje i mojej komisji zdanie.  
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Radny Kaczmarczyk – czy pani Błoch znalazła oferty takiego sprzętu, jaki jest 
potrzebny do zakładu ? 
 
p. Błoch – są bardzo różne oferty sprzętu, wszystko zależy od tego czego 
oczekujemy, 
 
p. Wójt – uważam, że została zaburzona kolejność procedowania. Te dywagacje 
trzeba przenieść w kuluary gabinetu wójta. Kiedy rozeznamy wspólnie                    
z p. Kierownik sprawę i  wypracowane zostaną propozycje, przedstawimy je 
państwu w stosownym czasie i będziecie mogli się państwo do nich odnieść , 
 
p. Rudkowski – wpierw musimy rozeznać sprawy techniczne, w jakim kierunku 
pójść i co będziemy chcieli, żeby Zakład wykonywał, 
 
Radny Kaczmarczyk – to ja proponuję przenieść sprawę i rozdysponowanie 
pieniędzy na następny miesiąc, 
 
Radna Rogalińska – mieszkańcy Skoroszyc chcą, żeby dokończyć sprawę pomnika, 
jak by nie było, jest to wizytówka naszej gminy, nie można ciągle tylko wydawać 
na drogi, bo są też inne sprawy. Komisja Oświaty w całości była za całym projektem 
uchwały o zmianach w budżecie, 
 
Radny Kaczmarczyk – zapytał p. Kierownik Błoch, ile płaci teraz za wynajem 
koparki? 
 
p. Błoch – w tej chwili jest to 80 zł za 1 godzinę. 
 
p. Rudkowski – powinniśmy do spraw podchodzić racjonalnie i rozsądnie. Nie stać 
nas na bylejakość. Kiedyś coś zostało zepsute, chodzi mi o źle zrobioną kanalizację 
w ul./ Szkolnej w Chróścinie, i teraz musimy wydać na poprawienie tego 1 000 000 
zł, bo ktoś kiedyś zrobił bylejakość. W ustawie   o samorządzie gminnym jest mowa 
o dbaniu o środowisko naturalne, o nowe nasadzenia, bo drzewo rośnie 20 lat. 
Uważam, że trzeba coś zrobić raz, a porządnie i nie wracać do tego. 
 
Radny Filas – kiedyś w wykonywaniu kanalizacji stosowana była inna technologia, 
robiło się wówczas kanalizacje kamionkowe, które często się załamują, ale to nie   
o to chodzi, musi być zachowana kolejność pewnych przedsięwzięć, najpierw 
sprawy istotne, a później piękno, estetyka i nowe nasadzenia. 
 
p. Rudkowski – z przykrością słucham tych słów, bo z tego co pan mówi wynika,  że  
dbamy  tylko o piękno, a nie realizujemy innych zadań własnych, co jest 
nieprawdą, bo nasadzenia drzew i krzewów to zadanie własne gminy. 
 
Radny Kaczmarczyk – to nie o to chodzi, my  mówimy, że nie chcemy tych zadań 
na pomnik  i na zazielenienie, tylko nie w tej chwili, może jak p. Kierownik Błoch 
sprzeda STAR-a i DET-a, to wtedy tak, ale teraz jest chyba ważniejszy sprzęt. 
 
p. Rudkowski – cały czas rozmawiamy z p. Błoch o doposażeniu Zakładu, chcemy 
poprzez programy unijne pozyskać środki na wiele zadań, między innymi na zakup 
sprzętu do Zakładu, ale te programy dopiero teraz się pokazują, więc trochę 
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cierpliwości.          
 Więcej dyskusji nie było, wobec czego przewodniczący  powiedział, że 
ogłasza przerwę, podczas której skonsultuje sposób głosowania z radcą prawnym. 
 
Po przerwie. 
Przewodniczący – nawiązując do wypowiedzi przed przerwą, powiedział, że ważną 
sprawą są plany doposażenia naszego Zakładu, a p. Wójt deklaruje zakup 
optymalnej koparki, bo Zakład jest  dla nas b. ważny. Co do głosowania nad 
projektem uchwały to, szanując wszystkie zgłoszone do projektu uchwały wnioski,  
mamy tylko 2 możliwości: przyjąć w całości projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej z zapisaną kwotą akcyzy albo odrzucić ten projekt w całości. 
Radca  prawny sprawdził przepisy i powiedział, że innej możliwości nie ma.  
 
Radny Kaczmarczyk – a dlaczego nie głosujemy nad wnioskami  komisji rolnej? 
 
Przewodniczący -  Sąd Najwyższy w swojej interpretacji odrzuca głosowanie nad 
poszczególnymi zadaniami, ponieważ organ wykonawczy, czyli Wójt musiałby się na 
te zmiany zgodzić,  przede wszystkim głosuje się nad całym projektem uchwały, 
 
Radny Bryła – ważne jest, że nowe nasadzenia trafią do wszystkich miejscowości    
w gminie, nie tylko do Skoroszyc. 
 
Więcej pytań i dyskusji nie było, zatem przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały  i poddał p0od głosowanie. 
 
Projekt uchwały został przyjęty 9 głosami „za”, przy 4 „przeciw”.  
 
Podjęto uchwałę Nr XVIII/128/2016 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2016 rok. 
 
Ad 7 
 
Sprawozdanie z działalności Zakładu Oczyszczania i Wodociągów było szczegółowo 
omawiane na wszystkich komisjach przez p. Kierownik Marzenę Błoch. 
 
Pytania zadali: 
 
Radny Kaczmarczyk – czy są jakieś problemy z nowym odcinkiem kanalizacji do 
Giełczyc ? 
 
p. Błoch – nie ma żadnych problemów, wszystko działa jak należy. 
 
Przew. Sokołowski – podziękował p. Kierownik za bardzo dobrą współpracę            
z radnymi, za obecność na wszystkich komisjach, 
 
Radna Rogalińska – mieszkańcy pytają, czy byłaby możliwość otwarcia PSZOK-u 
chociaż w jedną sobotę w miesiącu. To najlepszy dzień, bo ludzie wtedy sprzątają   
i chcieliby od razu pozbyć  się niepotrzebnego sprzętu, 
 
p. Błoch – jeśli tak zostanie postanowione, to się dostosujemy. 



 8 

 
Więcej dyskusji nie było. Sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
Ad 8 
 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury Gminy Skoroszyce również było 
przedstawiane na wszystkich komisjach przez p. Dyrektor Martę Tarczyńską, która 
w kilku słowach przybliżyła charakter prowadzonej działalności. 
Po wniosku radnej Juśkiewicz złożonym na posiedzeniu Komisji Oświaty, zrobiła 
większe rozeznanie wśród młodzieży, jakich propozycji  oczekują jeszcze od 
Ośrodka Kultury, propozycji jest bardzo dużo. Obiecała również zorganizować        
w tym roku spotkanie z seniorami. 
 
Radny Filas opuścił obrady. 
 
Radna Klimas – trzeba przyznać, że p. Marta jest bardzo otwarta na różne formy 
działalności, na każdą propozycję i za to bardzo dziękujemy. 
 
Przew. RG – poprosił, aby p. Dyrektor wraz z pracownikami włączyły się również     
w organizacje imprezy góralskiej, która odbędzie się w lipcu b.r. w naszej gminie. 
 
p. Wójt – taka współpraca już trwa, realizowane są także inne ustalenia, bo 
chcielibyśmy do tego przeglądu włączyć również młodzież szkolną, 
 
Radny Kaczmarczyk – to, co robi p. Marta, od kiedy jest dyrektorem kultury w 
gminie jest bardzo dobre i ważne. Ma podwójną trudność, bo na wsiach 
zorganizować coś dla mieszkańców jest o wiele trudniej, niż w mieście, gdzie są 
inne warunki  pracy, inne obiekty. 
Dlatego dziękujemy za już i prosimy o jeszcze. 
 
Więcej dyskusji nie było. Sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
Ad 9 
 
p. Wójt – mam obowiązek raz w kadencji zdać relację ze stanu aktualności studium 
uwarunkowań i miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Sprawa 
jest bardzo trudna z wielu względów. Z jednej strony mamy nowelizację 
przepisów, z drugiej procedowanie miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego jest długi, nie mniej jednak musimy dbać o to, żeby wszystko było 
zgodne z prawem  i naszymi oczekiwaniami, monitorować i  uaktualniać. Nadal  
pamiętać o  zielonym światłe dla przedsiębiorczości, dotyczy to  miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego  w Makowicach, bo było to potrzebą  
chwili. Ważne jest\, aby zareagować odpowiednio, jeśli jest ku temu okazja i 
zaistnieje  możliwość zadziałania.  
Druga sprawa, to chęć budowania się przez młodych ludzi na terenie naszej gminy.  
plany muszą być aktualizowane. Bardzo ważne są konsultacje społeczne na etapie 
wyłożenia planów do wglądu, trzeba zainteresować się sprawą, żeby później nie 
było zbyt wiele rozczarowań. Niech  będzie  przykładem plan dla Brzezin. Jeżeli są 
ogłoszone takie konsultacje, zwracajcie państwo na to uwagę, żeby ich nie omijać, 
tylko zgłaszać uwagi w odpowiednim do tego czasie. 
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Ubył radny Bryła. 
Nie było dyskusji nad projektem uchwały, zatem przewodniczący przedstawił 
projekt uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 11 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XVIII/129/2016 w sprawie aktualności studium 
uwarunkowań     i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Skoroszyce oraz obowiązujących miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego na terenie Gminy Skoroszyce. 
 
Ad 10 
 
Zasoby pomocy społecznej w gminie były omawiane na wszystkich komisjach. 
 
Przewodniczący – można z całą pewnością stwierdzić, że na Ośrodek Pomocy 
Społecznej dobrze pracuje, a co z wdrożeniem programu 500+ ? 
 
p. Wójt – na Facebooku jest opublikowany list od Wojewody z podziękowaniem dla 
naszej gminy za sprawne wdrożenie programu. 
W pierwszy dzień wejścia w  życie ustawy było trochę więcej osób, ale zostały 
szybko, sprawnie załatwione. Teraz nie ma kolejek, wszystko jest załatwiane na 
bieżąco. 
Właśnie m.in. z myślą o programie 500+  podjęliśmy decyzję przeniesienia  
GZEASiP, żeby pracownicy Ośrodka Pomocy Społecznej mogli każdego interesanta 
godnie przyjąć i załatwić sprawę. 
 
Przew. – czy liczba korzystających z opieki społecznej zwiększa się, czy się 
zmniejsza ? 
 
p. Wójt – niestety  rośnie, być może program 500+ coś w tym względzie zmieni, ale 
to zapewne okaże się w przyszłości. Dziś za wcześnie na analizowanie wpływu tego 
programu. 
 
Więcej dyskusji nie było. 
 
Ad 11 
 
Przybył radny Bryła. 
Odpowiedzi na interpelacje udzieliła p. Wójt Barbara Dybczak. 
 

1. Sprawa ul. Wolności w Skoroszycach – otrzymałam informację, że Zarząd 
Dróg Powiatowych Obwód Nr 3 w Korfantowie wykona naprawę chodnika 
przez służby liniowe do 31 maja 2016 r. 

2. Pasy w Sidzinie na drodze powiatowej na wysokości Domu Kultury. Zarząd 
Dróg Powiatowych skierował zadanie do realizacji Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad, bowiem jest to teren w obrębie skrzyżowania. 
Uważają, że sprawa jest zasadna, ale wymaga konsultacji. 

3. Nowa organizacja ruchu, jeśli idzie o przystanki autobusowe, na których 
wsiadałyby i wysiadały dowożone dzieci do szkoły i przedszkola w Sidzinie – 
uważamy wniosek za zasadny, dlatego został skierowany do realizacji. 
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4. W związku z interpelacją radnego ze Starego Grodkowa p. Ryszarda 
Kaczmarczyka dotyczącą  oświetlenia przystanku autobusowego na żądanie, 
po długiej korespondencji z Zarządem  Dróg Wojewódzkich w Opolu 
poinformowano mnie, że Zarząd podjął uchwałę dającą możliwość realizacji 
tego zadania przy współpracy z gminą, która jest zobowiązana do 
zabezpieczenia i przekazania na rzecz Wojewody Opolskiego 50% całkowitych 
kosztów zadania. Te wraz z dokumentacją i budową oświetlenia wynoszą 
według Zarządu ok. 65 000 zł brutto. 

5. sprawa skrzynki pocztowej w Chróścinie – Rejon Sieci w Opolu udzielił 
informacji, że na całej Opolszczyźnie systematycznie przeprowadzane są 
badania zainstalowanych skrzynek nadawczych pod względem wolumenu 
nadawanych  przez klientów przesyłek. Ostatnie szczegółowe badanie ilości 
nadawanych przesyłek za pośrednictwem skrzynki zainstalowanej                
w Chróścinie ul. Ogrodowa 54 wykazało, że mieszkańcy sporadycznie 
korzystali z usług Poczty Polskiej S.A. za pośrednictwem pocztowej skrzynki 
nadawczej. Wobec powyższego, została podjęta decyzja o jej 
zdemontowaniu.  Zdaniem Poczty Polskiej mieszkańcy  Chróściny  nie zostali 
pozbawieni dostępu do skrzynek nadawczych. Przesyłki listowe mogą być 
nadawane za pośrednictwem skrzynek zainstalowanych w sąsiednich 
miejscowościach lub za pomocą listonoszy obsługujących codzienne rejony 
doręczeń. Poczta wyraża nadzieję, że przedstawiając powyższe, w sposób 
wyczerpujący wyjaśniła powody zdemontowania skrzynki i pokazała ścieżkę 
postępowania w nowej sytuacji. 

6. Interpelacja radnej Klimas w sprawie dyżurów przedszkoli podczas wakacji. 
Podjęliśmy ustalenia dotyczące tej sprawy, i tak:  
1.07.16 r. – 22.07.16 r. – przedszkole w Sidzinie, 

 25.07.16 r. – 12.08.16 r. – przedszkole w Chróścinie 
 16.08.16 r. – 31.08.16 r. – przedszkole w Skoroszycach. 
 Rodzice zostaną powiadomieni o tych ustaleniach i sposobie zapisu dzieci. 
 
p. Wójt odniosła się do artykułu w NTO z dnia 25 kwietnia 2016 r., na który zwrócił 
uwagę p. przewodniczący Henryk Sokołowski. Artykuł dotyczy upamiętnienia 
miejsca zbrodni wojennej dokonanej na żołnierzach NSZ H. Flame PS. Bartek 
poprzez postawienie brzozowego krzyża. 
   Od pewnego czasu obserwuje się wzmożone działania  różnych grup społecznych 
zaangażowanych emocjonalnie w sprawę. Ludzie dobrej woli z potrzeby serca  
czynią starania, aby odkryte miejsca mogił zagospodarować po swojemu, 
niekoniecznie z wyobrażeniem skali problemu. Dlatego p. Wójt powołana troską o 
całokształt tych przedsięwzięć, dla uniknięcia ryzyka samowolnych działań i aby 
wyjść naprzeciw konieczności godnego upamiętnienia Żołnierzy Wyklętych zwróciła 
się do Rady Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa  (Naczelnik Wydziału Krajowego p. 
Adam Siwek(, jaklo organu państwowego z propozycją przejęcia i9nicjatywy i 
ogniskowania działań w tej sprawie. Ze swej strony zadeklarowała szerszą 
współpracę i otwarcie na podejmowane działania. 
  
Ad 12 
 
Przew. odczytał podziękowanie  p. Aliny Baran za zorganizowanie delegacji             
i złożone kwiaty na grobie jej mamy. 
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p. Wójt – w imieniu Sekretarza Zarządu Gminnego OSP p. Bogusławy Żurawskiej 
zaprosiła wszystkich  radnych i sołtysów na Zjazd OSP w dniu 7 maja 2016 r. 
 
Radny Bryła – podziękował za zorganizowanie równiarki i jej pracę na ulicy 
Słonecznej w Chróścinie, bardzo się przydała, mieszkańcy są zadowoleni. 
 
p. Wójt – cieszy mnie zadowolenie mieszkańców. Po to jestem, aby działać na 
rzecz gminy. 
 
Przew. – zapytał Kierownika Gminnego Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego 
Szkół i Przedszkoli p. Koseckiego o sprawę funkcjonowania Gimnazjum, bo słyszał, 
że uczniowie szóstych klas „uciekają” do innych Gimnazjów, czy zatem nie będzie 
zagrożenia  o frekwencję w naszym? 
 
p. Kosecki – tego nie możemy jeszcze dokładnie wiedzieć, ponieważ uczniowie 
jeszcze mają czas na wybór Gimnazjum do końca roku szkolnego. Na pewno część 
odejdzie, z różnych względów, niekoniecznie z powodu, jak się słyszy, niskiego 
poziomu nauczania. Dyrektorzy jeździli do szkół, zachęcali do wyboru naszego 
Gimnazjum, były też dni otwarte, ale jaki będzie tego skutek, zobaczymy             
w niedalekiej przyszłości. 
 
Więcej spraw, pytań i dyskusji nie było, wyczerpany został cały porządek sesji 
wobec czego przewodniczący zamknął obrady. 
 
Protokolant:       Przewodniczący obrad: 
Barbara Janik-Zawada        Henryk Sokołowski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


